
Reactie van UdenPlusLanderd op het Concept-Bestuursakkoord “Samen Bouwen we 
Maashorst”.

Positie-bepaling van UdenPlusLanderd t.o.v. het concept-bestuursakkoord.

Zoals bekend ging UdenPlusLanderd voor een raadsbreed bestuursakkoord. Echter in de 2e 
politieke bijeenkomst met de informateur bleek diens advies om door te gaan met 5 partijen, 
te weten Jong Maashorst, Maashorst Vooruit, Voor de Dorpen, het CDA en de VVD. Dus 
zonder UdenPlusLanderd. UdenPlusLanderd had uitdrukkelijk bij de informateur ervoor 
gepleit om samen met andere partijen, mee te willen bouwen aan een bestuursakkoord, ook 
al zouden wij geen wethouder krijgen in het dagelijks bestuur. Het advies van de 
informateur was echter, om na de uitwerking van het bestuursakkoord, gedoogsteun te 
verwerven van andere partijen. Bij die 2e publieke bijeenkomst heeft UdenPlusLanderd daar 
afstand van genomen en gesteld van meet af aan mee te willen praten over de opzet en 
inhoud van een bestuursakkoord en niet als gedoogpartner te willen fungeren. Welnu dat 
leidt ons thans tot de opstelling dat wij kennis nemen van het concept-bestuursakkoord, ons 
onafhankelijk en kritisch zullen opstellen bij de verdere uitvoering van allerlei 
beleidsonderdelen zoals aangegeven in het concept.

Op- en aanmerkingen.

1.De naam van de gemeente.                                                                                        
In het concept wordt vermeld dat de naam “Gemeente Maashorst” is en blijft (blz.29).  Wij 
hadden hier een nadere onderbouwing verwacht. Zowel het CDA als UdenPlusLanderd zijn 
voor een peiling onder de inwoners over de naam “Maashorst”. Zonder verdere toelichting 
wordt hier niet op ingegaan, terwijl er van de ruim 600 zienswijzen op het wetsontwerp voor 
de fusie, toch ruim 400 opmerkingen maakten over de naam. Door hier niet op de naam in 
te gaan, geeft dat de burger niet het gevoel dat er naar hen wordt geluisterd.                   
De regio-gemeenten hebben hier opmerkingen over gemaakt en de Minister van BZK, Mevr. 
K. Ollongren, was ook niet gelukkig met de naam.                                                                                               
Voorts is dit ook van belang in het licht van de komende evaluatie of Schaijk, al dan niet met 
Reek, alsnog naar Oss gaat.                                                                                          
Al met al reden genoeg om de naamkeuze meer te onderbouwen!



2.De Wet Open Overheid, (de W.O.O.).                                                                        
Het bestuursakkoord gaat uit van transparantie. Echter in het concept wordt met geen 
woord gerept over de Wet Open Overheid (W.O.O.). Deze treedt op 1 mei 2022 in werking. 
Deze wet komt in de plaats van de Wet Openbaarheid van Bestuur(W.O.B.). Van een 
passieve overheidsinfo (op aanvraag), gaan we naar een actieve transparante overheid, 
(actieve openbaarmaking). Nog onlangs heeft de gemeente Uden het geheel verkeerd 
aangepakt bij de openbaarmaking van allerlei documenten over het natuurgebied de 
Maashorst. UdenPlusLanderd vindt dat de W.O.O. een duidelijke plaats dient te krijgen in het 
concept.

3.Tijdsplanning en nadere invulling van allerlei plannen.                                         
Tijdsplan.                                                                                                                                            
Veel plannen dienen nog nader te worden uitgewerkt, zoals bijv. het mobiliteitsplan, 
huisvestingsplan, masterplan ouderen, de versnellingsagenda woningbouw etc.                
Wij vragen om een tijdplanning in deze, opdat er inzicht is in wanneer wij wat kunnen 
verwachten.

Veiligheid.                                                                                                             
Samenvattend praten we hier over de sociale veiligheid. Het is dermate algemeen 
beschreven dat dit zo kan worden toegepast op elke gemeente.

Verkeer en vervoer.                                                                                                       
In de gemeente Uden zou er een inventarisatie worden opgesteld van verkeersonveilige 
punten. Het bestuursakkoord gaat daar niet op in. Wij wachten op de spoedige uitkomst van 
de genoemde inventarisatie.                                                                                        
Wij waarderen wel dat ondermeer de verkeersveiligheid rondom scholen wordt aangepakt 
conform ook het streven van UdenPlusLanderd.   

Onderwijs.                                                                                                                 
We missen volwasseneducatie en de aanpak van laaggeletterdheid.                              
Verder heeft UdenPlusLanderd meermalen gepleit om delen van een HBO naar Uden te 
halen. Met instemming constateren wij nu dat dat in het bestuursakkoord is opgenomen.



Sport, cultuur, recreatie en natuur.                                                                                 
Is de coalitie het eens met UdenPlusLanderd dat sport en cultuuronderwijs op basisscholen 
gegeven moet worden door vakleerkrachten?                                                                                                                                    
Is de coalitie het eens met UdenPlusLanderd dat ook mensen op leeftijd, in het kader van 
gezondheidspreventie en een gezonde leefstijl, meer in de gelegenheid moeten worden 
gesteld om sport te beoefenen? In dit hoofdstuk wordt vooral de nadruk gelegd op sporten 
voor jongeren. Er zou door de gemeente Uden een “beweegroute voor ouderen” worden 
ontwikkeld. Hoe staat het daarmee?

Sociaal domein en Volksgezondheid.                                                                              
Wat is positieve gezondheid en negatieve gezondheid. “Positief” in de gezondheidszorg 
betekent dat het mis is met je. Wat is het verschil in deze? Door de vraag zo op te werpen 
geven wij aan dat er gesproken dient te worden over “gezondheid”.  Maar liefst 85% van de 
65-plussers is niet fysiek kwetsbaar, maar een op de drie heeft wel het gevoel niet mee te 
tellen.  Dit leidt tot ondermeer eenzaamheid. Geef meer handen en voeten aan het begrip 
eenzaamheid.                                                                                                           
Wat gaan we concreet doen om de samenhang tussen bewoners en buurten te versterken?  
De formele zorg(door organisaties en  professionals) en de informele zorg(door vrijwilligers), 
(het F en IF circuit), dient zo  te worden verbonden dat 24/7 vrijwilligers de hulp kunnen 
inroepen van het formele circuit. Maak dat concreet.

Tot slot. Structuren en organen om voornemens te kunnen realiseren.   

-Kan het “Manifest Ouderen”  van Cees van Iersel en Jan v.d.Ven spoedig worden ge-
agendeerd voor de Commissie Samenleving en Bestuur, waarna dit mogelijk leidt tot een 
addendum op het bestuursakkoord?                                                                                          
-Waar blijven de gebiedsplatforms? Hoe worden die gesteund?                                                                                
-Wat gebeurd er met de “netwerkvoorzieningen” waarvoor ondermeer in De  Bogerd en 
Odiliapeel pilots zijn uitgezet?                                                                                         
-Waar zien wij de Adviesraad Sociaal Domein (ASD) terug? Wordt niet genoemd.                 
-De zorgcoöperaties worden slechts eenmaal(blz.20) zijdelings genoemd. Deze zijn 
werkzaam in Schaijk, Reek en Zeeland. UdenPlusLanderd pleit er uitdrukkelijk voor 
zorgcoöperaties uit te rollen over Uden, Volkel en Odiliapeel. Naar de mening van 
UdenPlusLanderd dient hieraan veel meer aandacht te worden geschonken in dit concept-
bestuursakkoord.

Maashorst, 11 januari 2022.                                                                                     
Fractie UdenPlusLanderd.


